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 ČLANOVI RADNE SKUPINE RAZMIJENILI ISKUSTVA SA ŠPANJOLSKIM 

PODUZETNICIMA I PREDSTAVNICIMA SVEUČILIŠTA 

 

Predstavnici partnerskih tvrtki zajedno s članovima užeg projektnog tima, kao i 

predstavništvom Hrvatske gospodarske komore boravili su pet dana u provinciji Valencija u 

Španjolskoj pri čemu su obišli nekoliko tvrtki koje djeluju u području pomorskog 

gospodarstva, kao i dva Sveučilišta.  

Delegacija je u Španjolskoj boravila od 30. studenog do 4. prosinca 2015. godine te je imala 

priliku razmijeniti iskustva i napraviti pred korake za uspostavljanje suradnje. Prilikom 

organiziranja puta, kao bitan dionik uključilo se predstavništvo Hrvatske gospodarske komore 

u Splitu, koje je preko Europske poduzetničke mreže kontaktiralo ključne dionike u 

Španjolskoj i potpomoglo u organizaciji ovog posjeta.  

Prvog dana posjete, članovi delegacije upoznali su se s predstavnicima španjolske 

gospodarske komore- Camara de Valencia, preko koje su i dogovoreni sastanci. Domaćini 

Silivia Navaro i Marta Rubio održale su prezentaciju o pokrajini Valencija, njenim 

mogućnostima, kao i glavnim silama koje oblikuju gospodarstvo Valencije. Članovi 

delegacije su također imali priliku predstaviti svoja poduzeća i interese, pri čemu je i stručna 

voditeljica Projekta, Merica Slišković održala prezentaciju o Projektu i definirala njegove 

glavne elemente te stavila poveznicu između Projekta i posjeta Valenciji.   

Nakon posjeta španjolskoj komori, održan je sastanak na Universitat Politecnica de Valencia, 

odnosno na sastavnici Sveučilišta Escuela Técnica Superior de Ingenieros de Caminos, 

Canales y Puertos .  

Delegacija je imala prilike otići u tehnički posjet laboratoriju LPC (Laboratory of Ports and 

Coasts), kao i obići kampus. Dekan fakulteta Vicent Esteban Chapapria održao je zatim 

prezentaciju o Fakultetu, stavljajući naglasak upravo na odjel pomorstva, kao i na inovacije i 

istraživanje, ističući kako fakultet trenutno ima preko 80 aktivnih projekata, kao i 13 patenata 

u 2011. godini. Sveučilište ima 13 fakulteta, a broji ukupno 35 000 studenata. Predstavnici 

Sveučilišta izrazili su želju za uspostavljanjem razmjene studenata preko Erasmus programa.  

Nakon održane prezentacije, članovima delegacije, kao i predstavnicima Universitat 

Politecnica de Valencia pridružili su se članovi iz The Port Institute for Studies and 
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Cooperation-FEPORTS, koje predstavlja obrazovno tijelo u području koje je povezano s 

lukama, pomorstvom, transportom i logistikom uz naglasak na zaštitu morskog okoliša.  Tom 

prilikom je predstavljen i projekt „Pomorski menadžment za 21. stoljeće“, kao i sve 

partnerske tvrtke koje su činile delegaciju.  

Drugog dana posjete, održani su sastanci u luci Valencia, pri čemu se delegacija imala priliku 

upoznati s lučkom upravom Valencije, gdje je Francesca Antonelli Ibanez, ujedno i marketing 

menadžer objasnila organizaciju luke,  predstavila Valenciaport u brojkama te istaknula 

misiju i viziju luke. Ova luka je vodeća španjolska luka što se tiče komercijalnog transporta 

pri čemu dominaciju ima ukrcaj, iskrcaj i prekrcaj tereta u kontejnerima. U provinciji 

Valencija, ukupno tri luke čine tzv. Valenciaport, a to su: Valencia, Sagunto i Gandia. 

Ukupno je u 2014. u  Valenciaportu prekrcano 67 milijuna tona tereta, odnosno 4,4 milijuna 

TEU-a, a kroz Valenciju je prošlo 692 471 putnika.  

Rad, organizaciju i funkcioniranje Valenciaport Foundation predstavio je Antonio Torregrosa 

Maicas, koji je na čelu Odjela za projekte. Gospodin Maicas je istaknuo kako Valenciaport 

Foundation ima sličan projekt preko Erasmusa uz pomoć kojeg nastoje unaprijediti vještine 

zaposlenika u lučkom sustavu 

Također, predstavnica Hrvatske gospodarske komore, Goranka Košta je kroz kratki film o 

Splitu i Splitsko-dalmatinskoj županiji, domaćinima iz luke približila regiju i predstavila 

gospodarstvo i mogućnosti Hrvatske, kao velikog potencijala za ulaganje i uspostavljanje 

buduće suradnje.  

Delegacija je također imala priliku obići luku, terminale i vidjeti s kojom sve opremom i 

postrojenjima luka raspolaže.  

Nakon posjete lučkoj upravi Valencije, novi sastanak se održao s predstavnicima Universidad 

Catolica de Valencia. Ovo sveučilište nudi studijski program „Maritime Law and economic 

and strategic management of maritime and port company“ što se pokazalo jako interesantno 

za Pomorski fakultet u Splitu.  

Posljednjeg dana, 3. prosinca, delegacija se uputila u Deniu, grad koji se nalazi u provinciji 

Valencija, a u kojem je sjedište velike kompanije Balearia. Organizaciju, misiju, viziju, kao i 

način rada ove kompanije predstavio je Francisco Jose Carrillo Ros,  menadžer ljudskih 
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resursa. Ova kompanija je vodeća kompanija za prijevoz putnika u Španjolskoj, ima preko 

800 zaposlenika i 22 broda u svojoj floti te obavlja transport putnika i dobara za Baleare. 

Izuzetno jaku suradnju ostvaruju s Katoličkim sveučilištem, pri čemu zajedno održavaju 

treninge u cilju obrazovanja vlastitog kadra. Gospodin Francisco je naglasio kako je Balearia 

spremna na suradnju te da se preko Katoličkog sveučilišta može organizirati stručna praksa u 

njihovoj tvrtci. U obilasku zgrade delegacija se upoznala sa svim odjelima. 

Nakon održanog sastanka i uspostavljenih kontakta, delegacija se uputila u posjet nautičkom 

klubu Real Club Nautico Denia, gdje im je direktor Fernando Calatayud Albi predstavio 

nautički klub koji broji preko 1000 članova, a prostorni kapaciteti su nešto malo više od 600 

vezova.  

Članovi delegacije: Merica Slišković (Pomorski fakultet), Eli Marušić (Pomorski fakultet), 

Gorana Jelić-Mrčelić (Pomorski fakultet), Helena Ukić (Pomorski fakultet), Katja Božić 

(Plovput d.o.o.), Krešimir Budiša (Udruga B-4), Ana Bartulović (Udruga B-4), Tajana Jalić 

(Marina Kaštela), Željko Martinčić (Bavadria Yachting), Martina Sarić (Lučka uprava 

Splitsko-dalmatinske županije), Goranka Košta (Hrvatska gospodarska komora). 

 

 


